

مجموعة Ooredoo تعين سونيتا بوتسا رئيساً تنفيذياً لشركة مراكز البيانات الجديدة "Mena Digital Hub"

- سونيتا بوتسا تتمتع بخبرة واسعة اكتسبتها خلال عملها في **Microsoft** وغيرها من الشركات الرائدة في قطاع مراكز البيانات.
- مجموعة **Ooredoo** تعتزم توسيع قدرة **Mena Digital Hub** إلى أكثر من **120** ميجاوات، وتتعهد باستثمار ما يزيد عن مليار دولار أمريكي على المدى المتوسط والطويل.
- مجموعة **Ooredoo** تواصل التزامها ببناء جيل جديد من مراكز البيانات المستدامة والموفرة للطاقة والمستقلة لشركات الاتصالات في مناطق تواجدتها في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا.

5 يونيو 2024

الدوحة، قطر

أعلنت مجموعة **Ooredoo** عن تعيين سونيتا بوتسا في منصب الرئيس التنفيذي لشركة مراكز البيانات الجديدة "Mena Digital Hub"، اعتباراً من 26 مايو 2024.

ومن المتوقع أن تُحدث شركة مراكز البيانات المستقلة "Mena Digital Hub" التي أنشأتها مجموعة **Ooredoo** نقلة نوعية في البنية التحتية الرقمية في المنطقة من خلال توفير خدمات التوصيل الشبكي المتطورة لك كبار مزودي الخدمات السحابية والشركات.

خبيرة متمرسة في موقع القيادة

تنضم سونيتا بوتسا إلى **Mena Digital hub** حاملة معها خبرات ومعارف واسعة في قطاع مراكز البيانات. وكانت قد شغلت سابقاً منصب المدير الأول لإدارة الاستحواذ على مواقع مراكز البيانات في منطقة أوروبا والشرق الأوسط وأفريقيا (EMEA) في **Microsoft**.

وتعد سونيتا مختصة معتمدة في قطاع مراكز البيانات، وشغلت مناصب مهمة بما في ذلك المدير العام لمراكز البيانات في منطقة آسيا والمحيط الهادئ (APAC) في شركة **Lendlease**؛ والرئيس التنفيذي لشركة **SUPERNAP**؛ ونائب الرئيس لدى شركة **Ctex**، أول مركز بيانات معتمد من المستوى الرابع في منطقة أمريكا اللاتينية.

وتم تكريم سونيتا بالعديد من الجوائز المرموقة، بما فيها جائزة **Women in Tech - Global Movement** للقيادة العالمية لعام 2022، كما تم إدراجها مرتين في قائمة منطقة آسيا والمحيط الهادئ (APAC) لأكثر 50 مركزاً للبيانات وقادة السحابة نفوذاً من قبل **BroadGroup (DataEconomy)**.

وبهذه المناسبة، قال **عزیز العثمان فخرو**، الرئيس التنفيذي لمجموعة **Ooredoo**: "يمثل تعيين سونيتا محطة مهمة في رحلتنا الرامية إلى تحويل البنية التحتية الرقمية في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. وستكون خبرتها الواسعة وقيادتها الحكيمة من العوامل الأساسية في دفع عجلة نمو شركة **Mena Digital Hub** وتعزيز التزامنا بالابتكار والتميز".

توسيع القدرات والاستثمارات الاستراتيجية

رسخت **Mena Digital Hub** مكانتها كشركة قائمة بذاتها، مما مكن **Ooredoo** من تحسين أقصى استفادة ممكنة



من الكفاءات التشغيلية، والتوافق في آليات العمل، وفرص النمو مع المستأجرين الجدد والحاليين في جميع أنحاء المنطقة. وتخطط الشركة لتوسيع قدرتها إلى أكثر من 120 ميجاوات وذلك من خلال استثمار مليار دولار أمريكي على المديين المتوسط والطويل.

وبالإضافة إلى ذلك، تتفاوض Ooredoo مع العملاء الرئيسيين لزيادة السعة وتحديث القدرات في مجال مراكز البيانات الذي يشهد تطوراً متسارعاً في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا.

ريادة Ooredoo في السوق

مع وجود 26 مركز بيانات نشط في قطر والكويت وعمان والعراق وتونس، والتخطيط لاستثمار مليار دولار إضافية في هذا المجال، تستجيب Ooredoo للطلب المرتفع من الشركات العملاقة مثل مايكروسوفت وجوجل وأمازون، فضلاً عن طلبات العملاء من الشركات.

وباعتبارها الشركة الرائدة في السوق من حيث السعة المركبة، تعتبر Ooredoo في وضع قوي يتيح لها تلبية الطلب المتزايد على الخدمات السحابية المحلية، وأعمال تكنولوجيا المعلومات.

الالتزام بمراكز بيانات مستدامة وموفرة للطاقة

تلتزم مجموعة Ooredoo ببناء جيل جديد من مراكز البيانات المستدامة والموفرة للطاقة في مناطق تواجدتها في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا.

وستقوم هذه المرافق المتقدمة بمعالجة أعباء عمل تكنولوجيا المعلومات للحكومات والمؤسسات والشركات الناشئة بشكل آمن، مما يولد بيانات قيمة ويعزز الابتكارات.

وأضاف عزيز العثمان فخرو: "من خلال توفير أحدث حلول مراكز البيانات وأكثرها تقدماً والتي تتسم بالاستدامة والكفاءة العالية، فإننا نعزز مكانتنا كمزود رائد للبنية التحتية الرقمية في المنطقة ونسرع تحولها الرقمي. وبفضل وجود سونيتا على رأس Mena Digital Hub، فإننا واثقون من قدرتنا على تحديد معايير جديدة في هذا القطاع وتقديم قيمة لا مثيل لها إلى العملاء الحاليين والجدد".

-انتهى-

Ooredoo Group Appoints Sunita Bottse as CEO of Mena Digital Hub, Its New Data Centre Company

- **Sunita Bottse brings extensive experience from Microsoft and other leading data center companies.**
- **Ooredoo Group to expand Mena Digital Hub's capacity to more than 120 megawatts and commit to over USD 1 billion investment over the mid to long term.**
- **Ooredoo Group committed to building a new generation of sustainable, energy-efficient, carrier-neutral data centers across its MENA footprint.**



5 June 2024

Doha, Qatar

Ooredoo Group announced the appointment of Sunita Bottse as the CEO for Mena Digital Hub, effective from 26 May 2024.

Mena Digital Hub, Ooredoo's newly established, carrier-neutral data centre company, is set to transform the region's digital infrastructure by providing cutting-edge colocation services to hyperscalers and enterprises.

A Seasoned Expert at the Helm

Sunita Bottse joins Mena Digital Hub with an extensive background in the data center industry. Previously serving as the Senior Director of Data Centres Site Acquisition (EMEA) at Microsoft, Sunita brings a wealth of experience and expertise.

She is a Certified Data Centre Professional and Specialist and has held significant roles including Managing Director of Data Centres (APAC) at Lendlease, CEO of SUPERNAP, and VP of Ctex, the first Tier IV certified data center in the LATAM region.

Sunita has been recognised with numerous prestigious awards, including the Women in Tech – Global Movement's 2022 Global Leadership Award, and has been listed twice in APAC's 50 most influential Data Centre and Cloud leaders by BroadGroup (DataEconomy).

Aziz Aluthman Fakhroo, Group CEO, Ooredoo, commented: "Sunita's appointment marks an exciting milestone in our journey to transform the digital infrastructure in the MENA region. Her extensive experience and visionary leadership will be instrumental in driving Mena Digital Hub's growth and reinforcing our commitment to innovation and excellence."

Expanding Capacity and Strategic Investments

Mena Digital Hub has established itself as a standalone entity, enabling Ooredoo to unlock operational efficiencies, synergies, and growth opportunities with new and existing tenants across the region.

The company plans to expand its capacity to more than 120 megawatts with a USD 1 billion investment in the medium to long term.

Additionally, Ooredoo is in the process of negotiating with key customers to further increase capacity and upgrade capabilities in the rapidly evolving MENA data centre landscape.

Ooredoo's Market Leadership



With 26 active data centers across Qatar, Kuwait, Oman, Iraq, and Tunisia, and plans to invest an additional USD 1 billion, Ooredoo is responding to high demand from hyperscalers like Microsoft, Google, and Amazon, as well as enterprises.

As the market leader with extensive installed capacity across its footprint, Ooredoo is uniquely positioned to meet the rising demand for localised cloud services and IT workloads.

Commitment to Sustainable and Energy-Efficient Data Centres

Ooredoo Group is committed to building a new generation of sustainable, energy-efficient data centres across its MENA footprint.

These advanced facilities will process IT workloads of governments, enterprises, and startups securely onshore, generating valuable insights and powering innovations.

Aziz added: “By providing the latest and most advanced data centre solutions that are both sustainable and highly efficient, we are solidifying our position as the leading digital infrastructure provider in the region and accelerating its digital transformation. With Sunita at the helm of Mena Digital Hub, we are confident in our ability to set new benchmarks in the industry and deliver unparalleled value to existing and new customers.”

-END-